
Zápis z jednání Výboru Spolku Skutek 9. 12. 2024 
 
 
Přítomní: Alena Kunicová, Jiří Ptáček, Jiří Pitrmuc, Martin Netočný, Jitka Hlaváčková, 
Zuzana Štefková, Johana Lomová 
 
Omluvena: Hana Janečková 
 
Projednávaná témata 
 

1) Kulturní a kreativní federace 
 

- Jiří Ptáček bude mít ve středu 11. 12. 2024 call s Annou Hořejší 
(místopředsedkyně Kulturní a kreativní federace) o strategiích komunikace 
ven i dovnitř organizace 

- Jitka Hlaváčková byla v pondělí 9. 12. 2024 na kulatém stolu v Poslanecké 
sněmovně, kterou inicioval poslanec Lubomír Brož (ANO). 

- diskutována byla nová podoba kulturní legislativy (meziresortní 
spolupráce, procento na kulturu, ad.) 

- Jitka Hlaváčková má příští týden schůzku s poslankyní Jarmilou Levko 
(STAN) - dialog bude nejspíš o procentu na umění a registru umělců 

 
2) Dům umění v Českých Budějovicích 

 
- Jiří Ptáček informoval, že město České Budějovice nepočítá s rekultivací 

Domu umění, která je součástí projektu EHMK. Reakcí na tuto situaci je 
iniciativa Dům umění nedáme, která mimo jiné žádá podpůrné dopisy 
jednotlivců a organizací. Výbor byl podrobně seznámen s vývojem situace a 
usnesl se, že dopisem adresovaným zastupitelům a ministrovi kultury 
podpoří iniciativu Dům umění nedáme. 
 

3) Mánes 
- Martin Netočný informoval o své komunikaci s Pavlem Jarkovským, členem 

správní rady NČVU, který ho vyzval k členství v radě spolku Apella, který má 
sloužit Mánesu jako garant kvality programu. 

- Výbor doporučil zjistit podmínky členství a další souvislosti svého 
potenciálního členství: Kdo vede Apellu? Jak je distribuována zodpovědnost? 
Jaký je vztah Apelly k NČVU? Bylo by vhodné projednat vznik rady s 
ostatními navrženými členy různých institucí (GHMP, UPM ad.).  

 
- Setkání s P. Jarkovským proběhne 17.12. 2024. 

 
 

4) Honoráře a GHMP 
 

- Výbor diskutoval stížnost umělce Jana Boháče, který upozornili na fakt, že v 
GHMP neuděluje honorář za účast na výstavě (DKZ). Pozice GHMP je 
dlouhodobě problematická, přestože se zaměstnanci GHMP snaží o změnu.  



- V lednu se tématu honorářů za uměleckou práci v institucích budeme 
systematicky věnovat.  

 
5) Výbor uvažuje o tom, zda by měl zakládat “pobočné spolky”  

- V návaznosti na dění v Českých Budějovicích proběhla diskuze o zakládání 
pobočných spolků. Vždy je důležité, aby alespoň jeden z členů měl návaznost 
na dosavadní práci spolku. 

- A. Kunicová upozornila na problém nedostatečně rozpracované podmínky 
vzniku a fungování pobočných spolků. 

 
6) Grand Prix, Volby předsedy/předsedkyně a doplňkové volby do výboru 

- Nominace do Grand Prix rozešleme po Novém roce, stejně jako proběhnou 
doplňkové volby do výboru a volba předsedy/kyně. 
  

 
Zapsal Martin Netočný, ověřila Johana Lomová. 
 
 


